

Title (en)

Baseboard system

Title (de)

Sockelleistensystem

Title (fr)

Système de plinthe

Publication

EP 2372042 A2 20111005 (DE)

Application

EP 11159950 A 20110328

Priority

AT 5182010 A 20100401

Abstract (en)

The system (1) has a retaining clip (2) comprising a locking device arranged at a rear side of a skirting board (12). The locking device and another locking device (13) comprise an engaging position at the rear side of the board. Installation edges (14, 15) of the board are contacted by the engaging position by board and wall sides, respectively. The board is rotated around 180 degree in another engaging position of the locking devices. The installation edges of the skirting board are contacted at the board and wall sides by the latter engaging position, respectively.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Sockelleistensystem (1) mit einer Sockelleiste (12) an deren Rückseite eine erste Rasteinrichtung (13; 24) angeordnet ist, sowie mit Halteclips (2), die an der Wand (20) befestigbar sind und zweite Rasteinrichtungen (6, 7; 23) aufweisen, die bei der Montage mit der Rasteinrichtung (13; 24) der Sockelleiste (12) verrasten. Erfindungsgemäß weisen die Rasteinrichtungen (6, 7; 23) der Halteclips (2) und die Rasteinrichtung (13; 24) an der Rückseite der Sockelleiste (12) eine erste Eingriffsstellung auf, bei der eine erste Anlagekante (14) der Sockelleiste (12) bodenseitig und eine zweite Anlagekante (15) wandseitig zur Anlage kommt, wobei in einer zweiten Eingriffsstellung der Rasteinrichtungen die Sockelleiste (12) um 180° gedreht einsetzbar ist, sodass die erste Anlagekante (14) der Sockelleiste (12) wandseitig und eine zweite Anlagekante (15) bodenseitig zur Anlage kommt.

IPC 8 full level

E04F 19/04 (2006.01)

CPC (source: EP)

E04F 19/0463 (2013.01); **E04F 2019/0427** (2013.01)

Citation (applicant)

- DE 3842647 A1 19900621 - MANNESMANN AG [DE]
- AT 409517 B 20020925 - NEUHOFER FRANZ JUN [AT]

Cited by

RU2638593C2; WO2013029166A1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 2372042 A2 20111005; EP 2372042 A3 20120718; AT 12544 U1 20120715

DOCDB simple family (application)

EP 11159950 A 20110328; AT 80542011 U 20100401